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       Białe Błota, dnia 06.12.2023 r. 

BRG.0012.2.12.2023 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  

z dnia 06.12.2023 r. od godz. 13.00 w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1A 

 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Bronisław 

Balcerowski, radny Henryk Sykut, radny Sławomir Ruge, radna Anna Banaszek, Przewodniczący 

Rady Gminy Jacek Grzywacz, mieszkańcy.  

Nieobecny radny Krzysztof Kocikowski, radny Krzysztof Michalak.  

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu  

i Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność 

oraz przedstawiła  tematykę posiedzenia. 

 

1. Wyrażenie ostatecznej opinii do projektu budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na 2024r. 

Radny Sławomir Ruge stwierdził, że na najważniejszej komisji Budżetu i Finansów w roku, która 

odbywa się planowo dot. opiniowania budżetu na rok 2024 nieobecna jest Skarbnik Gminy bądź 

osoba, która zreferuje plan wydatków i dochodów na rok przyszły przygotowany przez Wójta 

Gminy. Wnioskował, aby na obecnej komisji byli przedstawiciele  referatów czyli Skarbnik Gminy i 

Kierownik Referatu Inwestycji.  

Radny Henryk Sykut odczytał przygotowaną przez siebie opinię do projektu budżetu na rok 2024. 

W przytoczonej opinii m. in wnioskował o przywrócenie budowy ul. Myśliwskiej, etap II 

jednocześnie wskazał źródła finansowania, zmniejszenie dział 750, rozdział 75023, par. 4300 o 

kwotę 260 000 zł, par. 40010 o 200 000 zł i  par. 4300 o 200 000 zł. Łączne zmniejszenie o kwotę 

660 000 zł na dokończenie budowy ul. Myśliwskiej i tą  kwotę radny proponuje zapisać w dziale 

600, rozdział 616, par. 6050. Jednocześnie zgłosił uwagi do pozostałych propozycji. Dochody 

majątkowe, sprzedaż na  kwotę 12 750 000 zł uważa za kwotę przeszacowaną. Zgłosił również 

uwagę, że deficyt w kwocie 9 713 000 zł ma być sfinansowany z wolnych środków. Wnioskował o 

przedstawienie przewidywanych wolnych środków, skąd zostaną uwolnione, w jakich kwotach i 

kiedy będą do dyspozycji. Mówił o dotacjach z budżetu gminy, załącznik nr 9. Wskazał, że na  

przyszły rok dla sektora finansów publicznych zaplanowane jest 11 149 457 zł, a dla sektora spoza 

finansów publicznych 14 196 000 zł. Uważa, że należy zweryfikować wykonanie dotacji za 2023 
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rok i porównać realność do zaplanowanych na 2024 rok. Zwrócił uwagę na wydatki na 

administrację zaplanowane na kwotę 17 581 957 zł w tym urząd gminy plan wydatków 

12 940 000 zł. Stwierdził, że wydatki na administrację zostały znacznie podniesione w stosunku 

do ubiegłego roku. Wynagrodzenia zaplanowano na poziomie 7 943 000 zł. pytał jakie wskaźniki 

zostały przyjęte do ustalania nakładów na administrację. Mówił również o dziale: promocja na rok 

2024 gdzie zaplanowano kwotę 381 000 zł, proponował zmniejszenie kwoty o 200 000 zł z 

zaznaczeniem aby na współpracę z Gminą na Litwie przeznaczyć kwotę 55 000 zł. Wspomniał, że 

współpraca z gminą w Niemczech w ogóle nie istnieje. W dziale bezpieczeństwo nie 

uwzględniono  wniosku Policji na dodatkowe służby i częściowe wsparcie zakupu sprzętu. Mówił, 

że zostało zaplanowanych dużo inwestycji oświatowych. W dziale pozostała działalność 

zaplanowano wydatek na poziomie 3 841 400 zł. Zwrócił uwagę na ośrodki wsparcia, 

zaplanowano kwotę 2 193 657 zł, nastąpił również wzrost dotacji na Gminne Centrum Kultury 

zaplanowano 2 mln zł. Radny Henryk Sykut mówił o zaplanowanych zadaniach inwestycyjnych w 

sołectwie Białe Błota, tych zadań jest 25, a w sołectwie Ciele wykonana została ścieżka rowerowa 

i część ul. Myśliwskiej na której wybudowano 64 studzienki. W budżecie na rok 2024 łącznie 

zaplanowano 102 zadania w tym wykonanie projektów 42 zadania, zadania z funduszu sołeckiego 

stanowiące 17 zadań, inwestycje o znacznej wartości inwestowania – 20, zadania różne 23. Pytał, 

co z ul. Orzechową w Zielonce. Etapowanie budowy ulicy przy dofinansowaniu jest rozwiązaniem 

według radnego mało racjonalnym. Łączny koszt oszacowano na 10 538 578 zł. i rozłożono na lata 

2024-2026. Zadanie w budżecie jest jako budowa ul. Orzechowej, natomiast zmiana zadania na 

etapowanie należy do kompetencji rady. Stwierdził, że projekt budżetu na rok 2024 zawiera nowe 

inwestycje, kosztem tych które miały finansowanie w 2023 roku. Nastąpiła kumulacja inwestycji 

oświatowych, przez 5 lat kadencji nie wykonano żadnej inwestycji oświatowej. Stwierdził, że 

zaplanowano duży wzrost wydatków na administrację ponad 19%. Podsumowując radny Henryk 

Sykut uważa, iż projekt budżetu na rok 2024 wymaga modyfikacji. 

Radny Sławomir Ruge zaproponował zmianę w Wieloletniej Prognozie Finansowej, nie wyraził 

zgody na przesunięcie zadania pod tytułem zagospodarowanie działki nr 262/15 w Łochowie tj 

targowisko wiejskie. Projekt jest gotowy, uważa, że inwestycja powinna być dokończona, jest to 

wizytówka Łochowa. Radny Sławomir Ruge wnioskował, aby to zadanie przesunąć na rok 2024 z 

limitem 200 000 zł  

Radny Henryk Sykut mówił o dziale 750, rozdziale 75023, par. 4300, zmniejszenie o 260 000 zł, 

par. 4010- 200 000 zł, rozdział 75075, par. 4300 – 200 000 zł. I zwiększenie o  kwotę 660 000 zł na 

budowę ul. Myśliwskiej dział 600, rozdział 616, par 6050.  

Radny Bronisław Balcerowski analizując budżet na rok 2023 i 2024 stwierdził, że większość zadań 

majątkowych, projektów wprowadza się na podstawie petycji. W poprzednich latach był ustalany 

harmonogram wykonywanych zadań i mieszkańcy mieli świadomość w jakim czasie mogą się 

spodziewać realizacji danej inwestycji. Proponował, aby powrócić do stosowania harmonogramu 

realizacji zadań.  
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wnioskował, aby do informacji dot. budowy 

oświetlenia w poszczególnych etapach dołączyć załącznik wskazujący w jakich miejscowościach 

ma powstać oświetlenie. W ciągu 5 lat nie zlecono żadnego projektu oświetlenia w Łochowicach. 

Przekazał, że wpłynęło pismo od pracowników urzędu gminy dot. podwyżek wynagrodzeń. 

Podzielił zdanie radnego Bronisława Balcerowskiego dot. petycji mieszkańców i uwzględnienia 

zadań, stwierdził natomiast że w ogóle nie bierze się pod uwagę zgłoszeń mieszkańców z zebrań 

wiejskich.   

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska zwróciła uwagę, że w budżecie nie został ujęty projekt 

ul. Bursztynowej i ul. Kamiennej, są to ulice zalewowe. Wnioskowała, aby z działu 720095 par 

6060  kwotę 250 000 zł przeznaczyć na 2024 rok. Wnioskowała również o wykreślenie z treści 

uchwały budżetowej na rok 2024 z paragrafu 16 pkt 2 litery A od słów: W tym wydatków na 

uposażenia i wynagrodzenie ze stosunku pracy oraz litery B w całości, w  celu uniemożliwienia 

dokonywania zmian bez zgody Rady Gminy Białe Błota zasadnym jest ograniczenie uprawnień 

upoważnienia wójta.  

Radna Anna Banaszek wnioskowała aby z zaplanowanych środków na GCK, kwotę 2 mln zł  

zmniejszyć  o 500 000 zł  z przeznaczeniem dla sołectwa Łochowo na zagospodarowanie placu na 

targowisko.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska ogłosiła przerwę.  

Po przerwie wznowiono obrady komisji. Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska odczytała 

opinię Komisji Budżetu i Finansów dot. projektu budżetu Gminy Białe Błota na rok 2024 oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2039 z dnia 6 grudnia 2023r.  

Ponadto odczytała poszczególne wnioski złożone przez radnych podczas posiedzenia Komisji. 

- wniosek o wykreślenie z treści uchwały budżetowej na rok 2024 z paragrafu 16 pkt 2 litery A od 

słów: W tym wydatków na uposażenia i wynagrodzenie ze stosunku pracy oraz litery B w całości. 

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – głos wstrzymujący 

Radna Anna Banaszek – za   

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za 

- wniosek o dokonanie zmniejszeń na kwotę 1 410 000 zł w budżecie Gminy Białe Błota na rok 2024, 

dział 720, rozdział 720095, par. 6060 zakup sprzętu informatycznego na potrzeby Rady Gminy i 

Urzędu Gminy 250 000 zł. Dział 750, rozdział 75023, par. 430 zakup usług pozostałych 260 000 zł. 

Dział 750, rozdział 75023, par 410 wynagrodzenia osobowe pracowników 200 000 zł, dział 750, 

rozdział 75075, par 4300 zakup usług pozostałych 200 000 zł, dział 921, rozdział 92109, par. 2480 

dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządowej jednostki kultury 500 000 zł. Powyższe 
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zmniejszenia mają na celu zabezpieczenie środków na prowadzone zadania ujęte we wniosku.  

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – przeciw 

Radna Anna Banaszek – za   

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za 

- wniosek dot. wprowadzenia zadań inwestycyjnych na kwotę 1 410 000 zł do budżetu Gminy Białe 

Błota, dział 600, rozdział 616, par. 6050 drogi publiczne, gminne, projekt ul. Bursztynowej, ul. 

Kamiennej i ul. Kredowej w Murowańcu 250 000 zł, dział 600, rozdział 616, par. 6050 dokończenie 

budowy ul. Myśliwskiej 660 000 zł. Dział 700, rozdział 70005, par. 6050 zagospodarowanie działki 

nr 262/15 w Łochowie – 500 000 zł  

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 

Radna Anna Banaszek – za   

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za 

- wniosek o opracowanie szczegółowej części opisowej dot. zadania w dziale 915, par. 6050 i par. 

6370 projekty i budowa oświetlenia dróg na terenie Gminy Białe Błota etap VI.  

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 

Radna Anna Banaszek – za   

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za 

- wniosek o wprowadzenie do WPF na lata 2024-2039 zadań inwestycyjnych: o zmianę terminu 

wykonania zadania nr 1.3.2.86  tj. zagospodarowanie działki nr 262/15 o pow. 0,252 ha w 

Łochowie z limitem 200 000 zł z roku 2025 na rok  2024 i wpisanie tego zadania do projektu 

uchwały budżetowej na rok 2024 do działu 700, rozdział 70005, par. 6050 z kwotą 200 000 zł.  

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 
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Radna Anna Banaszek – za   

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za 

- wniosek o dostosowanie WPF do zmian, które zostały wprowadzone na posiedzeniu komisji. 

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 

Radna Anna Banaszek – za   

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za 

Radny Sławomir Ruge wnioskował, aby w opinii znalazł się zapis, że w trakcie posiedzenia 

komisji Budżetu i Finansów nie było obecnych pracowników merytorycznych z Urzędu Gminy 

Białe Błota.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie opinię dot. budżetu na rok 

2024 oraz WPF na rok 2024-2039.  

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 

Radna Anna Banaszek – za   

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za 

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: 

Anna Cabańska  

 

 

Przewodnicząca Komisji  

                                                   Budżetu i Finansów  

 

 Ilona Nowakowska  

 


